
 
 
Referat af besøg på Andelsforeningen Søpassagen 30.11.22 
80 lejligheder med solpaneler på taget. 
 
Solpaneler: 
Formanden for bestyrelsen Andreas viste os tagets solpaneler og fortalte om processen. Det er 12 
år siden, at det blev etableret. 
Processen stod på over 2 år - afsluttet 2011. 
De havde rådgiver på projektet til at tegne og beregne. 
2 forskellige solcelletyper: standardceller og nogle der erstattede skifertaget: sort tag. 
312 m2 celler der årligt producerer 40.000 KWh. 
 Ejendommen forbruger 117,235 KWh 
 Sælger 16604 KWh 
 Forbrug 23396 KWh 
 
Alle i ejendommen blev enige om at nedlægge de individuelle el-målere og fraskrive sig frit el-valg 
hvilket betød en besparelse på 900kr. i abonnement for hver lejlighed. Nu har ejendommen 2 
målere og hver lejlighed har en måler som andelsforeningen selv måler af. Bestyrelsen styrer 
betaling til leverandørene.  
De overvejer at få et batteri, der kan samle overskuds-el. 
 
Fælles vaskeri: 
Ejendommen samler regnvand: tanke med en kapacitet på ialt 25m3 vand som anvendes i 
vaskeriet. Hver vask koster 5kr. 
Vandet er ekstra blødgjort og der er automatisk sæbedocering. Ejedommen har købt maskinerne 
og Miehle står for vedligehold, booking og administration. 
 
Besøget var meget inspirerende og vi skal nu: 

• Bede bestyrelsen om at spørge ejendommens rådgivere om de vil stå for rådgivning eller 
finde nogen, der kan. 

• Vi starter med at undersøge hvilken type solceller, der findes. Der eksisterer mange typer. 
 
Referater af udvalgets møder kommer op på opslagstavlerne og på hjemmesiden, så alle kan følge med og stille 
spørgsmål. Udvalget består lige nu af: Jens og Elin nr.8, 5.th, Inge Kolind nr. 6, 5.tv. Simon nr. 14, 1.tv og Inge 
Tofte og Lars nr. 6, 4.th. Andre interesserede er meget velkomne 
Næste møde: aftales senere. 


